



**Dagsorden til Lokalrådsmøde**  
**Mandag den 22. august 2022,**  
**kl. 19.00 – 21.00 i hallen**

**Deltagere: Søren, Kristina, Mark, Per, Jesper, Trine**

**Afbud: Sanne, Allan, Birgitte**

Pkt nr.	Dagsorden	Referat
1.	<b>Godkendelse af dagsorden</b>	
2.	<b>Besøg af Lokalsamfundskordinator Anne Marie Johnsen Slaikjær</b>	<p>Præsentation. Begyndte 9. august. Tidligere været i fritid, ungdom og omsorg i 14 år, og har selv siddet i lokalrådet i sit eget lokalsamfund. Kan hjælpe med fundraising til lokale projekter og i det hele taget støtte op om vores tiltag. Sidder i Nationalpark Vadehavet (råd), + småøernes bestyrelse. Har kontor på rådhuset, men vil helst komme ud til møder.</p> <p>Orientering om igangværende projekter og om frustrationer i fht. vægtning af lokalrådets arbejde. Utilfredsstillende at præmisserne ændrer sig fra år til år.</p> <p>Fremadrettet vil Anne Marie orientere hvert forår om, at nu er det på tide at indsende budgetønsker.</p> <p>Lokalrådspuljen går primært til projekter, der har en del af finansieringen hjemme allerede. Anne Marie skal administrere puljen.</p> <p>Næstkommende projekter:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- boligområder - hvor skal der bygges næste gang?</li> <li>- ældreboliger</li> <li>- verdensskoven - kan den udvides?</li> <li>- 1911-bygningen -anvendelsesmuligheder? Kristina kontakter Jakob Lose, som har fået det som opfølgingsopgave. Anne Marie vil gerne opdateres efterfølgende.</li> <li>- omfartsvej - forudsætter nye, retvisende data</li> <li>- trafikikkerhed Jernvedvej og Risagervej</li> </ul> <p>Ønske om drejebog for lokalrådsarbejde. Der kommer et årshjul fra Anne Marie og hun fremsender remindere, når der er særlige ting, vi skal være opmærksomme på.</p> <p>Ønske om oversigt over medarbejdere i forvaltningen til lokalrådene</p> <p>Kan samarbejdet mellem lokalråd og politikere organiseres anderledes - bedre?</p> <p>Ønske om, at forvaltningsmedarbejdere har viden</p>

		om, hvad lokalrådet er, og hvad det arbejder med.
3.	<p><b>Nyt fra arbejdsgrupper:</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>● <b>Branding Gruppen</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>○ Informationsplatform</li> <li>○ Salg af annoncer</li> <li>○ Plan for relancering af film</li> <li>○ Drift af inforskærme</li> </ul> </li>   <li>● <b>Vej og Park</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>○ Vestergade</li> <li>○ Trampesti</li> <li>○ Trafik i Nørregade (i samarbejde med Erhvervsforeningen)</li> <li>○ Omfartsvej</li> <li>○ Ren By</li> <li>○ Flagallé</li> <li>○ Fortov Risagervej</li> <li>○ Cykelsti - Jernvedvej</li> <li>○ Lys i Verdensskoven - Sanne</li> <li>○ Grønne områder</li> </ul> </li>   <li>● <b>Byggegrunde/lokalplaner</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>○ Status på boligforeningshuse på Bavnehøj.</li> </ul> </li>   <li>● <b>Ældre</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>○ Status seniorboliger</li> </ul> </li>   <li>● <b>Børn &amp; Unge / Skole og institutioner</b></li>   <li>● <b>Teknik og Bygge</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>○ Drøftelse af lokalplaner for Nørregade</li> </ul> </li>   <li>● <b>Økonomiudvalget</b></li> </ul>	<p>Møde med Henrik om inforskærme. De er opsagt. Vi har fortsat hjemmesiden, som finansieres af annoncer.</p> <p>De forskellige foreningers facebookgrupper kan lægges på hjemmesiden. Aftalen med Henrik fortsætter, guld- og sølvpakken afskaffes, så der kun er bronzepakken tilbage. Aftalen med Henrik genforhandles efter et år, når vi kan se, hvad der er af arbejde i det og hvor mange annoncører, der er.</p> <p>Per samler op med Henrik, så vi har styr på de aftaler, der er med samarbejdspartnere.</p> <p>Per har skrevet et oplæg til sponsorer, Kristina skriver oplæg til foreninger om, hvad der kommer til at ske.</p> <p>Trafik - omkørslen: På et stykke af strækningen er stenene knækket pga den tunge trafik. Kristina orienterer Tommy.</p>
4.	<b>Indvielse af trampesti og kanooptagningsplads d. 18. september fra 14-16</b>	<p>Styr på musik.</p> <p>Invitationer i lodsejernes postkasser.</p> <p>Gå dig glad bakker op</p> <p>Messingskilte har længere leveringstid end forventet.</p> <p>Fredag er der lidt forberedelse på pladsen</p>
5.	<b>Møde med lokale politikere.</b>	Inviteres til d.5. eller d. 6. oktober. (Kristina kontakter Hans Erik)
5.	<p><b>Orientering</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>● <b>Drøftelse af "Sæt skolen fri"</b></li> </ul>	Møde på lørdag 13-15 på banegården i Bramming.
6.	<b>Nyt lokalrådsmedlem</b>	Indlæg i Sognebladet, så evt. interesserede kan melde sig.

7.	<b>Emner til Sognebladet + hjemmeside + infoskærme</b> Husk deadline til Sognebladet!!!	
8.	<b>Evt.</b>	
9.	<b>Næste møde er:</b>	3. oktober 2022

#### **Fremtidige møder**

1/11 - Repræsentantskabsmøde - Afbud Søren (offshore)

9/11 - Konstituering

6/12 - Julefrokost - Afbud Søren (offshore) Alternativ dato 14. eller 15. December?